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Uitgelicht

Dit is een uitgave van de 
gemeente Rheden
Postbus 9110
6994 ZJ De Steeg
T: (026) 49 76 911
e-mail: griffie@rheden.nl / 
raadsleden@rheden.nl 
website: www.rheden.nl/
gemeenteraad 
X: @RaadRheden

De volledige agenda en stukken zijn te vinden op www.rheden.nl/gemeenteraad. Alle vergaderingen van de 
gemeenteraad zijn openbaar toegankelijk. De vergaderingen zijn daarnaast live online te volgen of terug te 
kijken via www.rheden.nl/gemeenteraad 

Van de partij      
Een vernieuwde rekenkamer
Wat is een rekenkamer? En waarom moest er een nieuwe 
rekenkamer komen?

Sinds 1 januari heeft de gemeente Rheden een Rekenkamer. 
Vanaf 2023 is voor rekenkamers een nieuwe wet ingegaan. 
Hierin staan een aantal belangrijke wijzigingen. Alle gemeen-
tes hadden één jaar de tijd om hieraan te voldoen. Rheden had 
hiervoor een rekenkamercommissie (RKC). Deze moest 
om gevormd worden naar een rekenkamer. De gemeenteraad 
van Rheden heeft voor de inrichting van de nieuwe rekenkamer 
een aantal keuzes gemaakt.

Zo heeft de raad gekozen voor een rekenkamer met 3 leden. 
Dit mogen geen raadsleden meer zijn. In de oude RKC zaten 
nog 3 raadsleden. In de nieuwe rekenkamer zullen dit allemaal 
externe leden zijn. Ook is er gekozen voor een klankbordgroep 
waarin drie raadsleden zitten. Dit moet ervoor zorgen dat er 
goed contact is met de gemeenteraad. 

De rekenkamer doet onderzoeken naar het beleid van de 
gemeente. De rekenkamer is daarin onafhankelijk, zij bepaald 
zelf wat er onderzocht wordt. Met de onderzoeken kijkt de 
rekenkamer of het bestuur doet wat het belooft én of beleid 
ook goed is voor de inwoners van Rheden. Met aanbevelingen 
geeft de rekenkamer tips over wat er beter kan. Dit helpt de 
raad in het controleren van uitgevoerd beleid.

Weet u wat een raadslid doet? En waar de gemeenteraad beslui-
ten over neemt? Als inwoner van de gemeente Rheden heeft u 
dagelijks te maken met het werk van de gemeenteraad zonder dat 
u dat misschien weet. Als inwoner kunt u op verschillende manier 
invloed uitoefenen op de gemeentepolitiek. De gemeenteraad 
van Rheden vindt het belangrijk inwoners hier meer over te vertel-
len. Daar is de pagina ‘van de gemeenteraad’ een voorbeeld van. 
Deze pagina verschijnt maandelijks een week voor de raadsverga-
dering in de Regiobode. 

Introductie 

27 februari Raadsvergadering

5 maart Oriënterende vergadering

12 maart Voorbereidende vergadering

14 maart Financiële commissie

Van de partij Van de partij
De samenleving centraal 

In de raad loopt een discussie over de manier waarop burgers 
op een goede manier meer invloed kunnen krijgen bij het bepa-
len en uitvoeren van beleid. Een collega-raadslid wees me daar-
bij op het burgerinitiatief waarmee inwoners een onderwerp op 
de raads-agenda kunnen plaatsen. De raad is dan verplicht om 
dit in een plenaire raadsvergadering te behandelen. 
Ik kan me niet herinneren dat dit al eerder in deze raadsperiode 
is gebeurd. Dat is wel jammer want het initiatief van de buurt-
schap van Dieren over de ontwikkelingen rond sporthal 
Theothorne, Calluna en het Ericaplein zou hier prima in passen. 
Nu is het op een andere, minder grondige, manier aan de orde 
geweest. Dat had dus beter gekund. Gelukkig heeft het wel iets 
losgemaakt. Naar aanleiding van een vraag van onze fractie 
antwoordde het college onder andere: “Voor het Callunaplein en 
Ericaplein wordt binnenkort gestart met een onderzoek naar de ontwik-
kelmogelijkheden van dit gebied” en “Bij het onderzoek is de inbreng 
van de ondernemers, gebruikers en inwoners van belang.” 
Moraal van het verhaal: neem volgende keer de route van het 
burgerinitiatief. Een omschrijving van en een toelichting op het 
initiatief vergezeld van de personalia en 
handtekeningen van 10 inwoners zijn 
voldoende. Zie daarvoor: https://www.
rheden.nl/Organisatie_en_bestuur/
Participatie_en_burgerinitiatief

Theo Kooijmans
Fractievoorzitter VPR
vpr.t.kooijmans@rheden.nl 

McDonalds in Rheden: 
Geen (ruimte voor) bezwaar

De afgelopen weken krijgen wij veel vragen over de komst van 
een McDonalds tussen Rheden en Velp. Ook in de raad zijn hier 
al vragen over gesteld. Er is ook al een petitie gestart die door 
veel mensen getekend is.

Het tekent de onrust, maar ook het misverstand dat de lokale 
politiek gaat over de vestiging van een McDonalds. Dat is name-
lijk niet zo. Er ligt een bestemmingsplan waar eisen in staan. 
McDonalds heeft een vergunning aangevraagd binnen het 
bestemmingsplan. Dan moet daar ook aan getoetst worden. In 
het kader van gelijke behandeling en rechtszekerheid mogen de 
regels immers niet worden aangepast ná een aanvraag.
En daar komt wat ons betreft bij dat we tegen een McDonalds 
op zich geen bezwaar hebben. Veel mensen eten er graag. 
Waarom zouden we dat willen verbieden? Wel roepen we hen op 
om goed met de omwonenden in gesprek te gaan en afspraken 
te maken over onder andere geluids- en lichtoverlast en zwerf-
afval. Maar dat zou iedere tent op deze plaats wat ons betreft 
moeten doen.
Laten we als politiek eerlijk en duidelijk 
zijn: We kunnen er nu niks aan verande-
ren. En wat ons betreft hoeft dat ook 
niet.

Thomas Eskes
Fractievoorzitter GPRB
gprb.t.eskes@rheden.nl

Houtstook is niet fijn
Recent was er veel aandacht voor de gezondheidseffecten van 
houtstook in Rheden. Uit onderzoek blijkt dat houtstook meer 
dan 50% verantwoordelijk is voor fijnstof in onze ademlucht. 
Verkeer en industrie zijn beduidend ‘schoner’. Logisch, zij zijn 
wel onderwerp van milieumaatregelen. Wist u dat ook de 
moderne ecokachel en pelletkachel  tot 400x meer fijnstof en 
ultrafijnstof uitstoten als de WHO norm voor ademlucht. Er 
bestaat gewoon geen gezond stoken, daar kom je als stoker 
niet meer mee weg.
Stokers stellen zichzelf en hun buurt bloot aan veel te hoge fijn-
stofconcentraties. Veel inwoners hebben daardoor forse 
gezondheidsklachten. Maar klagen over de mensen waar je mor-
gen ook mee over straat moet is een groot probleem. Onbegrip, 
burenruzies, niet meer fijn wonen kunnen het gevolg zijn.  
Het wordt tijd dat we ons echt bewust worden van de hoeveel-
heid fijnstof in onze buurt. Dat kan bijvoorbeeld met een meet-
netwerk van burgers. Dat is aangesloten bij het RIVM 
meetnetwerk. De apparatuur is zeer betaalbaar en je bent 
samen met anderen in jouw buurt bezig 
met de gezondheid van al  inwoners. En 
je kunt er wellicht stokers mee overtui-
gen van de gevolgen van houtstook. 
Meer weten, wij helpen je graag! 
pvdarheden@gmail.com

Goos Hageman
Raadslid PvdA

van de gemeenteraad

Zo zie ik dat!      Column

Een “socialer” Rheden heft 
geen hondenbelasting

De raad beloofde u per januari een kostendekkend tarief voor 
hondenbelasting. En volgens haar eigen verordening dekt dit 
tarief uitsluitend de directe kosten voor hondenbezit. 
Een relatief beperkte tariefsverlaging volgde. Wij stelden vra-
gen. Nu blijkt: het tarief omvat ook (en vooral) indirecte kosten, 
met grove schattingen. Waarover het college geen gedetail-
leerde uitleg kan geven. Verder lijkt een merendeel voor regi-
stratie, inning en controle. Best gek, toch?
Afgelopen raadsvergadering dienden wij daarom een motie in 
voor duidelijk inzicht in de kosten. Voor verantwoorde politieke 
afwegingen én een debat over nut en noodzaak van 
hondenbelasting. 
Beter Rheden is tegen hondenbelasting, een oneerlijke extra 
belasting voor een deel van de inwoners. 
Het college ontraadde een gedetailleerd overzicht, maar 
zij vroeg de raad nu wél na te denken over afschaffing van
 hondenbelasting (als verwaarloosbare inkomstenbron voor 
onze begroting). 
Dit voorjaar dienen wij het voorstel ‘afschaffen hondenbelas-
ting’ in. Na ons verzoek voor duidelijk inzicht in uw tarief 
concludeerden wij dat de meerderheid van de raad hier géén 
behoefte aan had. Betekent dit dat deze fracties misschien, 
net als wij, vinden dat hondenbelasting niet past bij een 
sociaal Rheden? 
Dat zou mijn enige logische verklaring 
zijn. 

Zo zie ik dat! 

Rosanna Huertas Mulckhuyse
Fractievoorzitter Beter Rheden
br.r.huertas@rheden.nl

Vragen of inspreken?  
Mail naar griffie@rheden.nl

Ieder raadslid kan in de raads-
vergadering een motie indienen. 
In de motie wordt een wens, ver-
zoek of opdracht geformuleerd 
aan het college van 
Burgemeester en Wethouders 
(het dagelijks bestuur van de 
gemeente). De indiener van de 
motie kan zijn motie mondeling 
toelichten, daarna komen de 
andere fracties en het college 
aan het woord. Ze geven dan 

aan wat ze van de motie vinden. 
Na het debat over het onder-
werp, wordt er over de motie 
gestemd. Als een meerderheid 
van de raad de motie aanneemt, 
wordt de motie in de regel uit-
gevoerd door het college. Het 
aannemen van een motie is dus 
een middel van de gemeente-
raad om invloed uit te oefenen 
op het beleid.

De gemeenteraad is het hoogste orgaan van de gemeente en wordt 
iedere vier jaar rechtstreeks gekozen door de inwoners van de 
gemeente. De raad vertegenwoordigt daarmee u! Daarnaast stelt 
de gemeenteraad de grote lijnen vast voor het Dit keer: motie

Zo werkt de raad


